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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 10/2014 
Caràcter: ordinària 
Data: 4 de setembre de 2014 
Convocatòria: primera 
Horari: de 20.00 a 21.45 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, primer tinent d’alcalde (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, segona tinent d’alcalde (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’alcalde (PP) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, quarta tinent d’alcalde (CiU) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’alcalde (L'EST) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidora (L'EST) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Dolors Bassa i Coll, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Laia Coll i Aguilera, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Lluís Coll i Torrent, regidor (UPM-PM) 
Sra. Caterina Matas i Mercader, regidora (UPM-PM)  
Sr. Narcís Noguer i Daurell, regidor (UPM-PM) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET)  
Sr. Francesc Ferrer Giménez, regidor no adscrit 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Pere Serrano i Martín, secretari  
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
 

A) Part resolutiva  
 

1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 9/2014, de 7 d’agost. 
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2. Aprovar inicialment el Pressupost general, les bases d’execució i la plantilla de 

personal de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per a l’exercici de 2015. Exp. 
G103.1-1/14 (Serveis Econòmics). 

 
3. Aprovar provisionalment les modificacions de les ordenances fiscals per a l’exercici 

de 2015. Exp. A131.1-4/14 (Serveis Econòmics). 
 

4. Aprovar inicialment la modificació de l’Ordenança municipal reguladora de guals i 
reserves d’aparcaments. Exp. 206/04 (Secretaria). 

 
5. Ratificar l’assignació del càrrec de secretari entre els membres de la Junta del 

Patronat de l’Hospital-Asil de Pobres i Malalts. Exp. A113.1-2/14 (Secretaria). 
 

6. Donar compte de l’informe d’auditoria de l’Autoritat Catalana de Protecció de 
Dades respecte l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. Exp. 1022/06 (Secretaria). 

 
7. Donar compte de resolucions dictades en matèria de personal. Exp. 158/14 

(Secretaria). 
 

8. Assumptes urgents. 
 

B) Part de control 
 

9. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 
1849 al núm. 2168, corresponents al període comprès entre el 16 de juliol de 
2014 i el 14 d’agost de 2014. 

 
10. Precs i preguntes. 

 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 9/2014, DE 7 D’AGOST 
 
Abans d’entrar en cada punt, el Sr. alcalde dóna la paraula a la Sra. Cati Matas que explica que 
no té cap problema greu, explica que té dues vertebres aixafades a la regió lumbar sacra i per 
això ha hagut de venir en llitera. Se li ha receptat repòs absolut i que no pot seure i que només 
és aquest impediment. He pogut d’estudiar tots els temes i les meves responsabilitats polítiques 
m’han fet buscar alternatives per poder estar aquí avui.  
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Parlant amb el Sr. secretari es va preguntar si hi havia alguna mena de reglament per poder 
votar sense assistir i em va comentar que no es permetia per manca de regulació.  
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. secretari, que pregunta si algun membre de la Corporació ha 
de formular alguna observació a l’acta de la sessió que s’ha distribuït amb la convocatòria.  
 
Sotmesa a votació l’acta, el Sr. Sarquella formula esmena a l’acta. 
 
Sr. Sarquella: comentar que no apareix l’última intervenció meva relativa a la reducció dels 
tècnics i reducció de les actes, concretament reducció dels sous dels tècnics que cobren més 
de 50 mil euros, dels sous dels polítics per ineficients, i reduir les Juntes de Govern de 2 a 1.  
Amb aquesta esmena, es donaria per aprovada l’acta.  
 
 
2. APROVAR INICIALMENT EL PRESSUPOST GENERAL, LES BASES D’EXECUCIÓ I LA 
PLANTILLA DE PERSONAL DE L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ PER A 
L’EXERCICI DE 2015. EXP. G103.1-1/14 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 28 d’agost de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Vist que l’Alcaldia presenta el projecte del Pressupost General de la Corporació per a l’any 
2015, que inclou el de l’Ajuntament, el de l’Organisme Autònom Can Quintana – Museu de la 
Mediterrània, el consolidat de la Corporació, les seves Bases d’execució del Pressupost i la 
plantilla de personal i la relació de llocs de treball de la Corporació. 
 
Vistos els corresponents annexos i documentació complementària. 
 
Vist els informes emesos per l’interventor accidental, de data 21 d’agost de 2014.  
 
Vist l’informe de Secretaria núm. 10/2014 en relació amb l’aprovació del pressupost i 
modificació de la plantilla de personal i relació de llocs de treball.  
 
Vista la memòria justificativa que consta a l’expedient en relació amb l’aprovació de la 
modificació de la plantilla de personal i relació de llocs de treball.  
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Atès el que disposen els articles 22.2.e) i i), 90.1 i 112.1 i 3 de la Llei estatal 7/1985, de 2 
d'abril, reguladora de les bases del règim local; els articles 164.1, 168.4 i 5 i 169.1 del Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Locals; els articles 5, 18.4 i 5 i 20.1 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel 
qual es desenvolupa el capítol I del títol VI de la Llei reguladora de les hisendes locals; els 
articles 52.2 f) i j) i 283.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s’aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya; l’article 26 del Decret 214/1990, de 30 
de juliol, pel qual s’aprova el Reglament del personal al servei de les entitats locals; el Reial 
Decret 1463/2007, de 2 de novembre, que aprova el reglament aplicable als ens locals en 
matèria d’estabilitat pressupostària; el Reial Decret Llei 20/2011, de 30 de desembre, de 
mesures urgents en matèria pressupostària, tributària i financera per la correcció del dèficit 
públic; la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat 
financera; el Reial Decret Llei 20/2012, de 13 de juliol, de mesures per garantir l’estabilitat 
pressupostària i el foment de la competitivitat; el Reial Decret Llei 4/2013, de mesures de 
suport a l’emprenedor i estímul al creixement i la creació de llocs de treball;  Ordre 
HAP/419/2014, de 14 de març, per la que es modifica l’odre EHA/3565/2008, de 3 de 
desembre, per la que s’aprova l’estructura dels pressupostos de les entitats locals i altra 
normativa de referència. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar inicialment el Pressupost general de l’entitat local per a l’exercici de 2015, el qual 
s’integra dels pressupostos següents, resumits per capítols: 
 

A) Pressupost de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí 
 
Estat d'ingressos 
 

 

CAPÍTOL DENOMINACIONS 
PREVISIONS 

INICIALS 
I IMPOSTOS DIRECTES 7.116.500,00  

II IMPOSTOS INDIRECTES 169.151,71 

III TAXES, PREUS PÚBLICS I ALTRES INGRESSOS 4.862.865,61 

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 3.227.191,71 

V INGRESSOS PATRIMONIALS 268.030,00 

VI ALIENACIONS D'INVERSIONS REALS 0,00 

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 381.422,00 

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00 

IX PASSIUS FINANCERS 1.200.000,00 

  TOTAL 17.225.161,03 
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Estat de despeses 
 

 

CAPÍTOL DENOMINACIONS 
CRÈDITS 
INICIALS 

I DESPESES DE PERSONAL 5.842.205,46 

II DESPESES CORRENTS EN BÉNS I SERVEIS 6.499.996,69 

III DESPESES FINANCERES 223.170,29 

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 1.234.304,79 

VI INVERSIONS REALS 1.753.456,30 

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 53.398,70 

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00 

IX PASSIUS FINANCERS 1.618.628,80 

  TOTAL 17.225.161,03 
 
 
B) Pressupost de l’Organisme Autònom de Can Quintana-Museu de la Mediterrània 
 
Estat d'ingressos 
 

 

CAPÍTOL DENOMINACIONS 
PREVISIONS 

INICIALS 

I IMPOSTOS DIRECTES 0,00  

II IMPOSTOS INDIRECTES 0,00  

III 
TAXES, PREUS PÚBLICS I ALTRES 
INGRESSOS 45.502,00  

IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 125.315,00  

V INGRESSOS PATRIMONIALS 0,00  

VI ALIENACIONS D'INVERSIONS REALS 0,00  

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 0,00  

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00  

IX PASSIUS FINANCERS 0,00  

  TOTAL  170.817,00  
 
Estat de despeses 
 

 

CAPÍTOL DENOMINACIONS 
CRÈDITS 
INICIALS 

I DESPESES DE PERSONAL 39.815,00  

II DESPESES CORRENTS EN BÉNS I SERVEIS 127.001,50  

III DESPESES FINANCERES 1.000,00  
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IV TRANSFERÈNCIES CORRENTS 0,00  

VI INVERSIONS REALS 3.000,50  

VII TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL 0,00  

VIII ACTIUS FINANCERS 0,00  

IX PASSIUS FINANCERS 0,00  

  TOTAL  170.817,00  
 
C) Pressupost consolidat de la Corporació  
 
Estat d'ingressos 
 
 

     
Cap. Denominacions Ajuntament 

OA Can 
Quintana Pressupost General Eliminacions 

Pressupost 
consolidat 

I 
IMPOSTOS 
DIRECTES 

7.116.500,00   7.116.500,00 0,00 7.116.500,00 

II 
IMPOSTOS 
INDIRECTES 

169.151,71   169.151,71 0,00 169.151,71 

III 

TAXES, PREUS 
PÚBLICS I 
ALTRES 
INGRESSOS 

4.862.865,61 45.502,00 4.908.367,61 0,00 4.908.367,61 

IV 
TRANSFERÈNCIE
S CORRENTS 

3.227.191,71 125.315,00 3.352.506,71 -72.000 3.280.506,71 

V 
INGRESSOS 
PATRIMONIALS 

268.030,00   268.030,00 0,00 268.030,00 

VI 

ALIENACIONS 
D'INVERSIONS 
REALS 

0,00    0,00 0,00 0,00 

VII 
TRANSFERÈNCIE
S DE CAPITAL 

381.422,00   381.422,00 0,00 381.422,00 

VIII 
ACTIUS 
FINANCERS 

0,00    0,00 0,00 0,00 

IX 
PASSIUS 
FINANCERS 

1.200.000,00   1.200.000,00 0,00 1.200.000,00 

  TOTAL 17.225.161,03 170.817,00 17.395.978,03 -72.000,00 17.323.978,03 

 
 
Estat de despeses 
 

 
 

    
Cap Denominacions Ajuntament 

OA Can 
Quintana Pressupost General Eliminacions 

Pressupost 
consolidat 

I 
DESPESES DE 
PERSONAL 

5.842.205,46 39.815,00 5.882.020,46 0,00 5.882.020,46 

II 
DESPESES 
CORRENTS EN 

6.499.996,69 127.001,50 6.626.998,19 0,00 6.626.998,19 
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BÉNS I SERVEIS 

III 
DESPESES 
FINANCERES 

223.170,29 1.000,00 224.170,29 0,00 224.170,29 

IV 
TRANSFERÈNCIE
S CORRENTS 

1.234.304,79   1.234.304,79 -72.000,00 1.162.304,79 

V 
FONS DE 
CONTINGÈNCIES 

0,00   0,00 0,00 0,00 

VI 
INVERSIONS 
REALS 

1.753.456,30 3.000,50 1.756.456,80 0,00 1.756.456,80 

VII 
TRANSFERÈNCIE
S DE CAPITAL 

53.398,70    53.398,70 0,00 53.398,70 

VIII 
ACTIUS 
FINANCERS 

0,00    0,00 0,00 0,00 

IX 
PASSIUS 
FINANCERS 

1.618.628,80   1.618.628,80 0,00 1.618.628,80 

  TOTAL 17.225.161,03 170.817,00 17.395.978,03 -72.000,00 17.323.978,03 

 

2n. Aprovar inicialment les Bases d’execució del Pressupost 2015, les quals contenen 
l’adaptació de les disposicions generals en matèria pressupostària a l’organització i 
circumstàncies de l’entitat local. 
 
3r. Aprovar inicialment la modificació de la Plantilla de personal i la relació de llocs de treball de 
l’entitat local per a l’exercici de 2015, d’acord amb la memòria justificativa que consta a 
l’expedient i que comporta l’amortització de la següent plaça, així com la denúncia del contracte 
subscrit entre l’Ajuntament i el Sindicat Unió General de Treballadors de les Comarques 
Gironines, pel qual el Sr. Adrià Martínez Muñoz presta els seus serveis a l’esmentat sindicat: 
 
- oficial de primera de pintor. (codi núm. 76). 
 
4t. Sotmetre a informació pública l’expedient del Pressupost general de la Corporació per a l’any 
2015, conjuntament amb les bases d’execució del Pressupost i la plantilla de personal i la 
relació de llocs de treball de l’entitat local (juntament amb els seus annexos i documentació 
complementària), als efectes d’examen i presentació de reclamacions, pel termini de 15 dies 
hàbils comptats a partir de l’endemà de la publicació en el BOP.  

 
5è. Fer constar que les esmentades aprovacions són de caràcter inicial, les quals es convertiran 
en definitives si no es formula cap reclamació dins el període preceptiu d’exposició pública, per 
la qual cosa, posteriorment, es procediria a la seva publicació. En el cas de presentació 
d’al·legacions, aquestes seran resoltes pel Ple». 
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INTERVENCIONS: 
 
Sr. alcalde: efectua un seguit de consideracions respecte les explicacions donades per 
l’interventor del contingut del pressupost. En aquest sentit s’assenyala que hi ha hagut 
contenció de la despesa i s’ha mirat de reflectir el projecte de legislatura. En el tema dels 
ingressos s’ha parlat dels números de l’Ajuntament i jo em referiré també a la part dels números 
de l’EMD. També cal puntualitzar la baixada que hi ha prevista de la taxa d’escombraries i l’IBI 
per mirar de seguir en la línia de reduir l’impacte fiscal dels veïns. Pel que fa al concepte de 
despeses, val a dir que hi ha contenció amb rebaixa de la despesa corrent. Cal dir que la 
despesa corrent no s’incrementa 600 mil euros com s’ha dit als mitjans de comunicació. En 
aquest sentit, Sr. Rufí, dir que l’increment no és de 600 mil euros, sinó de 60 mil i que 
actualment l’Ajuntament som hereus de despeses heretades de la legislatura anterior, com el 
fet d’assumir factures que no s’havien d’assumir. Tot i així, la variació no és de 600 sinó de 60 
mil euros. Per tant, cal estar molt satisfets per disminuir l’impacte de la despesa corrent.  
També dir que en el tema de les inversions del 2015, el pressupost reflecteix la nostra 
programació de la legislatura. Dintre dels 4 anys han sortit imprevistos, com ara el tema de les 
pantalles dinàmiques de Torre Moratxa o el Molinet, dues inversions imprevistes, però ben 
valorades per l’equip de govern.  
Dintre dels imprevistos, tenim projectes planificats que no es podran realitzar, com la residència 
de la tercera edat. Però, en general, tots els projectes de legislatura projectats, amb les 
dificultats que hem tingut, de cares a l’endeutament sobre tot, els hem pogut tirar endavant i 
reduir l’endeutament i en el 2015 estaríem en la capacitat de poder endeutar-nos. La gràfica 
que veiem a mi em fa content, ja que demostra una evolució de l’endeutament que es va 
reduint comparat amb l’endeutament que hi havia quan vam entrar a l’Ajuntament. La 
contenció, per tant, ha donat fruits i estem satisfets.  
En el tema del pressupost de l’EMD, amb els números que hem anat veient, es pot veure la 
quantitat de pressupost a gestionar per l’EMD de cara al 2015 fruit de les competències 
mínimes contemplades a la memòria. Això no es reflecteix en el pressupost de l’EMD. Els dos 
milions sis cents cinquanta ja es preveuen a la memòria justificativa de la creació de l’EMD. 
També cal dir que hi ha contractes que actualment quedaran a mans de l’Ajuntament per tema 
d’economies d’escala. La decisió més òptima era que a l’hora de presentar el pressupost de 
l’Ajuntament s’havien de desglossar les partides de l’EMD únicament per les competències 
mínimes que marca la llei.  
També tenim peticions dels grups polítics en el sentit de reflectir les competències que es volen 
delegar a l’EMD. Però, per això, ens hem d’esperar a tenir la comissió gestora i poder fer el 
conveni de delegació i, d’acord amb el mateix, fer les modificacions de crèdit que calgui per 
reflectir aquestes competències.  
Si ens trobem amb un pressupost prorrogat tindríem un problema de trobar les partides del 
pressupost de l’Ajuntament per dotar el pressupost de l’EMD. Situació extrema amb la qual 
esperem no trobar-nos.  
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Sr. Ferrer: m’agradaria que quedés clar que avui es parla d’aprovar o no uns pressupostos 
municipals. La meva percepció és que seria poc objectiu si tenim en compte les dates en què 
es proposa la seva aprovació. Per què tanta pressa? Si és per licitar l’escola bressol, això ja 
podria estar licitat fa temps amb el pressupost del 2014. Un pressupost municipal no és gens 
fàcil i menys en els temps actuals. Cal filar prim amb les inversions i buscar el màxim de suport 
amb les institucions. Ara també ens trobem amb l’EMD i les competències bàsiques atorgades 
per llei i les complementàries pendents de la comissió gestora. Crec que cal començar per dotar 
l’EMD de la comissió gestora i de les competències complementàries i després aprovar el 
pressupost.  
Conscient que es poden fer i no fer moltes coses, i que si no l’aprovem podem fer modificacions 
al llarg del 2015 per dotar les partides de L’EMD. Però crec que si comencem bé des del 
principi, anirem millor. Amb els pressupostos em surten dubtes. He vist que al pressupost del 
2015 es redueix l’escola bressol Petit Montgrí en 10 mil euros. També es pressuposta els 215 
mil euros  de les pantalles dinàmiques, quan encara no s’ha signat el conveni amb els veïns. 
Estem parlant de coses importants i, per tant, proposo que els pressupostos quedin sobre la 
taula. El tema de l’escola bressol té solucions, si vol li’n dic una. Potser cal fer números i buscar 
solucions. Li proposo fer una modificació de crèdit per cobrir el polivalent i passar-lo a l’escola 
bressol. Amb això l’escola bressol podria estar licitada. Voluntat política i sentit comú.  
 
Sr. Sarquella: una vegada més aquests pressupostos s'han fet de pressa i corrent i sobretot 
sense comptar amb el poble, es a dir, sense la participació ciutadana que des de Coet hem 
demanat des del primer dia de mandat: pressupostos participatius, sàpiguen que existeixen, i 
que hi ha altres poblacions que ho fan. 

Alhora, són uns pressupostos plens de deficiències, de les quals, i per no allargar, només en 
comentaré algunes a continuació. 

Publicacions 
 
No entenem la gestió que s'està fent de les publicacions, revistes i altres materials impresos. 
 
Al pressupost hi trobem: 

• Partides genèriques dedicades a tal efecte: llibres, publicacions, informació municipal, 
etc. 

• Alhora, trobem partides específiques de publicacions d’àrees com Joventut, Comerç, 
Turisme, que també destinen partides pressupostàries a tal efecte. 

• Alhora, dins les partides destinades a activitats i festes també hi ha una part destinada a 
aquest tipus de comunicacions i publicacions. 

 
Doncs, un cop es fa una aproximació del cost real veiem que es converteix en una de les 
despeses importants d'aquest Ajuntament i alhora no n'entenem la gestió. 
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Proposem que s'unifiquin totes les partides destinades a aquest tipus de depesa i que es busqui 
una solució per gestionar les publicacions aprofitant les economies d'escala i una major 
eficiència econòmica. 
 
Algunes de les possibilitats poden ser: obrir un concurs públic, assumir-ne la realització per part 
del personal municipal, i, principalment, buscar la possibilitat d'encarregar aquest servei a les 
empreses i autònoms locals del municipi. 
 
EMD 
 
Fa pocs dies podíem comprovar com l'equip de govern exposava als diaris que l'EMD "només 
representava el 4,4 per cent del pressupost municipal". 
 
En aquest sentit, demanem que s'expliqui la veritat i no s'enganyi el poble. 
 
Cal tenir present que l'assignació pressupostaria que es fa a l'EMD en cap cas reflecteix la 
veracitat de la transferència econòmica real que es fa cap a l’àmbit de l'entitat municipal 
descentralitzada. 
 
Alhora, no entenem perquè aquest equip de govern s’avergonyeix d'exposar de manera 
transparent quina és la transferència real que es fa. 
 
Un exemple molt clar d'aquest fet és computar la inversió de l'escola bressol de l’Estartit 
(730.000 euros) com a inversió a Torroella. 
 
Els demano que siguin conscients de les seves actuacions i transparents amb els seus actes. 
 
Aquest punt es podria plasmar en una frase molt clara, "aproveu l'EMD i amagueu la ma". 
 
Cicle econòmic polític 
 
Una vegada més podem veure com la gestió dels diners del poble es condiciona pels interessos 
polítics i partidistes dels equips de govern. És a dir, grans inversions l’últim any quan s'acosten 
eleccions i mentrestant "no passa res". 
 
Podem comprovar com aquest any s'ha multiplicat per 4 la partida de reasfaltatge de carrers,  
arribant a un total de 20.500 euros (xifra que, a més, ens sembla totalment insuficient). Des de 
COET portem des del primer any demanant que s’ampliï aquesta partida i les de manteniment 
de vies públiques. Per entendre el motiu només cal anar a fer una volta pels carrers del 
municipi, principalment dels nuclis singulars. 
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Un altre exemple d'aquest cicle econòmic polític el trobem en la gestió dels impostos: volem 
recordar que quan aquest equip de govern va fer els seus primers pressupostos, es va dedicar a 
augmentar els impostos. Els dos anys següents els ha tingut congelats i aquest darrer any, just 
abans de les eleccions, es dedica a abaixar-los (tot i que insuficientment). La gestió és cada dia, 
la gestió es fa cada dia, no només quan s'acosten les eleccions. 
 
Gestió del deute 
 
Una vegada més, aquests pressupostos reflecteixen el model econòmic d'aquest equip de 
govern, dit amb dues paraules: inversions i endeutament. 
 
Podem comprovar com, un cop comptabilitzades totes les despeses ordinàries, el que queda 
són 3.545,30 euros (l'estalvi real) que podríem destinar a inversions. Doncs, aquest equip de 
govern opta per fer inversió a càrrec de crear nou deute pel municipi. Arribant a una inversió 
total de 1.753.456,30 euros. 
 
Imagineu una família que amb un estalvi de 3.500 euros comprés una mansió per valor de 
1.753.456,30 euros? 
 
Des de COET creiem que un ajuntament, de la mateixa forma que els particulars, ha de ser 
conscient de les seves possibilitats i no jugar amb els diners del poble i hipotecar el municipi i 
els següents equips de govern. 
 
Nou deute 
 
El darrer any aquest equip de govern va crear un deute per valor de 1.283.000 euros que 
tardarem 10 anys a tornar, la qual cosa suposa que aquest any hem de tornar 128.300 euros i 
pagar més de 51.000 euros d’interessos (és a dir, a fons perdut). 
 
Doncs, no tenint-ne prou, aquest any volen fer un nou crèdit amb una xifra de 1.200.000 euros 
i amb unes condicions similars, amb una previsió d'interessos per a aquest mateix any de més 
de 37.000 euros. 
 
Senyors, deixeu d'endeutar el poble i governeu segons les vostres possibilitats. 
 
Aquesta política del deute que ha dut a terme, no només aquest equip de govern, sinó també 
els anteriors, ens suposa avui dia que aquest any pagarem un total d’1.618.628,80 euros per 
tornar deute endarrerit i més de 220.000 euros d'interessos a fons perdut. 
 
Un cop dit tot això, i per acabar, voldríem preguntar quins objectius teniu per a Torroella i per a 
l’Estartit i, alhora, per als nuclis singulars que no apareixen enlloc. Alhora, voldríem saber si per 
vosaltres aquest pressupost és un reflex de cap a on voleu que vagi el municipi. És a dir, un 
pressupost sense objectius, és un municipi sense futur. 
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Sr. Coll: parlaré del fet i del tarannà de l’equip de govern. UPM hem intentat jugar honradament 
amb el paper de les eleccions del 2011 i hem intentat fer una oposició que servís per a la 
millora del poble. Ho hem intentat perquè la veritat, Sr. Alcalde, és que ens ho posa difícil. No 
ens ha tingut en compte fins que no ens ha necessitat. Ara ens ha demanat que votem a favor 
o ens abstinguem en els pressupostos. Però vostè té l’estil de desinformació i desgovern i això 
no ho podem acceptar. No podem aprovar uns pressupostos fets amb rapidesa o sota xantatge. 
Relataré els últims esdeveniments: cal dir que hem fet unes reunions, tot i que cal més 
informació. En la primera reunió vam fer peticions, com ara la baixada del 20 per cent de la taxa 
les escoles bressols, inversions al Cinema Montgrí i estudi i viabilitat de la pista coberta a la 
zona esportiva. A més, en l’últim Ple vam donar suport a l’equip de govern per a la implantació 
de l’EMD i es va demanar que en el pressupost constessin totes les despeses a transferir a 
l’EMD. En les comissions informatives vam preguntar quin era el pressupost a destinar a l’EMD i 
ens va dir que el primer que vol aprovar és el del municipi i després es farien les modificacions. 
També ens va sorprendre el WhatsApp dels seus socis de govern dient que en el Consell de 
govern es presentarien els pressupostos de l’EMD.  
En aquests pressupostos hi ha 3 obres importants i la realitat és la nova escola de l’Estartit. És 
urgent, però vostès ho volen utilitzar electoralment. Avui es podria haver fet un desglossat de 
l’obra amb anualitast i començar la licitació ja. Vostè vol fer veure que la culpa que no es faci 
sigui de l’oposició. La presidenta del Consell Municipal va dir que si per ella fos ja estaria 
començada l’obra.  
El projecte de l’avinguda Ripollès, 50 mil euros per al projecte. Dir que al 2007 es va encarregar 
un projecte i posteriorment es va actualitzar per fer-lo per fases. Ara hem de fer un altre 
projecte? I el tema de la inversió està resolt? 
Sobre el tema de Torre Moratxa, ens assegura que es podrà cobrar als propietaris? 
Es continua comentant breument la resta d’inversions.  
 
Aquests últims mesos l’equip de govern s’ha afanyat a buscar notícies positives que amaguin el 
desgovern. Això és molt soroll per no res. Si considera que això és el millor per al municipi, 
vostè mateix. D’aquí 8 mesos els ciutadans ja li recordaran si estan contents amb la seva 
gestió. Tot i això, estem disposats a treballar per aconseguir el màxim consens. Tenim temps 
per debatre aquest tema, ja que les presses no són bones.  
 
Sr. Rufí: bona nit. Faré una consideració més política. Si un pressupost municipal ha de ser un 
resum sistemàtic de les previsions de les despeses projectades i de les estimacions dels 
ingressos previstos per a cobrir-les, referit a un període determinat d'un any, això no és el que 
avui estem debatent. 
 
Els pressupostos no són només partides concretes de projectes aïllats, xifres fredes 
inintel·ligibles per a la majoria de la gent. Els pressupostos reflecteixen la tendència política i la 
sensibilitat social del govern municipal. I és per això que són importants. És indispensable 
contextualitzar cada pressupost en un marc ampli i projectar-lo cap als propers exercicis. Perquè 
les inversions que es plantegen afecten més d'un any. Això té molta transcendència en un 
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context econòmic incert en el qual cal ser cautelosos en la despesa i selectius en les inversions. 
I és aquí on rau la divergència entre l’equip de govern i ERC. 
 
Perquè els pressupostos han de ser tècnicament rigorosos, però també socialment justos. Fets 
pensant en la població de tot el municipi -que paga els seus impostos- i no fruit de pressions 
internes al tripartit municipal (CIU, LEST i PP) o al servei dels interessos de determinats sectors 
econòmics, com està passant aquests darrers anys. 
 
Aquest 2014, l'equip de govern (CIU, LEST, PP) ha perdut el rumb definitivament. Encara sort 
que operacions especulatives, com la venda de terrenys municipals i la implantació d’una nova 
gran superfície comercial en sòl residencial, han estat frenades pels grups de l’oposició. Aquesta 
gestió erràtica ha provocat que l’equip de govern estigui en minoria, però, lluny de reconèixer el 
seu fracàs i buscar suports, s’enroca i es presenta com una víctima. Fins i tot, ara intenta 
traslladar la responsabilitat del desgavell en l’execució de l’escola bressol de l’Estartit a 
l'oposició. Quina credibilitat té un equip de govern que no va voler ajustar el preu de les quotes 
a les famílies fins que no va perdre la majoria al Ple? 
 
El grup municipal d’ERC de Torroella de Montgrí no donarà suport a aquests pressupostos per al 
2015, bàsicament per dues raons: 
 
I.- L’equip de govern de CIU, LEST i PP no ha atès cap de les demandes d'ERC, tot i que des 
d’Esquerra hem fet propostes concretes. I n’hem fet pel que fa a la despesa, a les inversions, al 
comerç, al turisme i al compromís nacional. 
 
II.- Per ERC és un pressupost fictici, irreal, que no valora l'impacte de l'EMD de l'Estartit i que 
demanda consens de tots per a la seva aprovació. 
 
Els ho expliquem amb més detall: 
 
I.- Les propostes d’ERC 
 
ERC sempre hem fet propostes tot i el menyspreu viscut. Les nostres demandes són concretes i 
assumibles si hi hagués voluntat política cara a l'aprovació d'uns pressupostos responsables per 
al 2015. Quines són aquestes demandes: 
 

1) Menys despesa corrent. És indispensable reduir la despesa corrent, desbocada en 
aquests quatre anys. Des de 2011, hem passat de 6.188.565 euros a més 6.788.285 
euros aquest any. Estem parlant de 600.000 euros en quatre exercicis. Aquest no és el 
camí i la despesa corrent del dia a dia es pot tornar insostenible. 
 

2) Inversions assumibles. Cal que les inversions siguin assumibles econòmicament i 
equilibrades territorialment: la seu de la Policia Local a Torroella i l’escola bressol són 
prioritàries per al proper mandat. En aquest pressupost el desequilibri és evident amb 
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més d'un 75% de les inversions a l'Estartit, molt per sobre del 37% que defineix la 
memòria de l'EMD. En xifres absolutes, 1.255.000 € de 1.753.456 €. 

 
3) Oficina de Turisme a la plaça del Peix. Cal fer una aposta pel comerç i el turisme a 

Torroella i ubicar la seu de l’oficina de Turisme a la plaça del Peix, en un local de 
propietat municipal, a peu de carrer al nucli antic. 

 
4) Compromís nacional. Refermar el compromís nacional del nostre Ajuntament amb la 

consulta del 9N 2014 i amb la independència de Catalunya i penjar banderes estelades 
a les dues rotondes d’entrada a Torroella de Montgrí i a l’Estartit. Aquestes propostes 
estan sobre la taula des del mes de juliol. No se’ns n’ha atès cap, tot i expressar la 
nostra voluntat de negociació i disponibilitat durant tot el mes d’agost. 

 
II.- L’impacte econòmic de l’EMD 
 
El pressupost, un cop aprovada l'Entitat Municipal Descentralitzada de l'Estartit, ha de reflectir 
aquesta nova realitat en la gestió del municipi de Torroella de Montgrí. I entenem que no d'una 
manera parcial, sinó tenint en compte el cost de les competències bàsiques, les delegables i les 
inversions. Si es fa així, que és el que nosaltres pensem i que és un opció jurídicament 
defensable, estem parlant d’un import al voltant dels 5.000.000 €, que suposa un 30% del 
pressupost municipal. Per tant, intentar disfressar-ho és un engany. 
 
L'Entitat Municipal Descentralitzada de l'Estartit en euros:  4.842.323 €. 
 
- Competències de l'EMD: 3.587.323 € 
                     Bàsiques: 2.650.250 € 
                     Delegables: 937.073 € 
 
- Inversions reals a l'Estartit el 2015: 1.255.000 € 
                      Escola bressol: 730.000 € 
                      Pantalles Torre Moratxa: 400.000 € 
                      Comunicacions: 25.000 € 
                      Altres inversions: 100.000 €. 
 
No podem iniciar aquesta aventura sense els comptes clars i sense un dibuix ajustat de les 
finances del municipi en el seu conjunt: ingressos i despeses, inversions  i endeutament. No fer-
ho és entrar, de sortida, en la indefinició, en els terrenys de la interpretació i, malauradament, 
del plet i del contenciós. Uns terrenys on es senten còmodes determinats grups polítics del Ple, 
però que no convenen al conjunt del municipi de Torroella de Montgrí, al seu Ajuntament i 
sobretot als seus ciutadans, objecte final de la nostra tasca política de servei a la comunitat. 
 
ERC s’ofereix per a arribar a consensos amplis, sense presses, amb els grups del govern i amb 
la resta de grups de l’oposició, per acabar dignament el mandat i per aprovar el pressupost del 
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2015. Però consens és parlar i negociar, demanar i cedir. Unes pràctiques que no coneixem en 
aquest mandat per part del govern municipal de CIU, LEST i PP. 
 
No hi ha cap necessitat de portar els pressupostos al Ple tan aviat, excepte que no hi hagi cap 
voluntat de consens amb ningú, amb cap dels quatre grups de l’oposició. Veurem què ens 
depara la votació, però si el pressupost no s’aprova facin-s’ho mirar: el problema són vostès. 
 
Com a municipi no podem passar la vergonya de no aprovar uns pressupostos. Cal 
responsabilitat amb el futur. Per ERC no quedarà. 
 
Sr. alcalde: Sr. Ferrer, si un pressupost s’ha fet amb més temps i amb més reunions i diàleg és 
el que portem avui a aprovació. En relació amb les competències de l’EMD, dir que no 
comencem la casa per la teulada, sinó que ho fem com ens marca la llei amb la situació actual 
de la creació de l’EMD.  
 
El Sr. Sarquella ha fet referència als pressupostos participatius, certament, però només una 
petita part fa referència als pressupostos participatius, no tot el pressupost.  
 
El tema del pressupost de l’EMD, dir que diria que el 4 per cent no és el de l’EMD, sinó el que 
transfereix a l’EMD com a competències mínimes. Realment les competències mínimes se’n van 
als 2 milions sis-cents, aproximadament. Per tan,t no enganyem ningú.  
 
En el tema de les grans inversions a l’últim any, ja he comentat que no ha estat voluntat del 
govern traslladar les inversions a l’últim any. Hi ha hagut imprevistos i si ara la inversió del 2015 
és la més important, és perquè les circumstàncies ens hi han portat, a l’igual que ens va passar 
amb les taxes i impostos, ja que quan vam entrar veníem d’un pressupost amb el qual no 
arribàvem amb les partides a final d’any.  
 
Sr. Coll, fent un resum del que ha exposat, centrar-me en el tema que em dol quan es comenta 
que UPM juga honradament. Dir que no entenc que no els hàgim tingut en consideració. Ens 
hem reunit totes les vegades que ha calgut. I comparant la situació actual d’aprovació dels 
pressupostos, quan es va aprovar el pressupost del 2014 i UPM ens va garantir que aprovaria 
els pressupostos, el dia de la votació no va ser així i això no és jugar honradament. Cal dir les 
coses clares, si és sí i si és no, i en aquest sentit felicitar el Sr. Rufí.  
 
Ha parlat vostè de xantatge per aprovar els pressupostos, no sé a què es refereix, ja que són 
uns pressupostos que intenten reflectir la realitat del nostre municipi. Fa temps que es van 
iniciar els contactes amb els grups per aprovar el pressupost al setembre.  
 
En relació amb l’escola bressol vostè comenta que faig un joc de paraules i que trasllado la 
pressió. Això no és així. Si tenim pressupostat iniciar una obra, la intenció és que s’iniciï i 
s’acabi. Aquí entren molts factors, però si l’obra no la tenim assegurada, tindrem un informe de 
Secretaria i d’Intervenció que dirà que l’obra no es pot executar.  
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Vostè manifesta que estan disposats a buscar consens. La col·laboració i el diàleg els hem 
tingut. Cal dir que vostè de la primera reunió a la segona va canviar de parer (es comenten les 
diferents propostes d’UPM de la primera reunió respecte la segona).  
Es torna a explicar el sistema de competències de l’EMD.  
 
Al Sr. Rufí, dir que és la tercera vegada que li sento el discurs, ja que ja ho ha publicat als 
mitjans i a les xarxes socials. Dir que el pressupost no és fictici i que dóna unes dades 
econòmiques errònies en relació amb la despesa corrent, per exemple. Es posen altres 
exemples de les dades considerades errònies. 
 
Vostè, Sr. Rufí, no vol dir les dades reals, ja que, per exemple, s’han hagut d’assumir les 
factures reals de la legislatura anterior, la puja de l’electricitat i escombraries, etc. 
 
Estic content perquè anem assumint els compromisos i perquè la despesa corrent baixa, en el 
sentit de la seva proposta.  
 
S’ha descuidat de dir que vostè exigia una inversió igual que l’escola bressol per a la Policia 
Local a Torroella. I aquestes peticions eren inviables totes, per poder exposar el que ha dit avui, 
que no és altra cosa que no s’han tingut en compte les seves propostes. Es comenta també 
que es fraccionés la inversió de l’escola bressol.   
 
Dir també que hem tingut moltes reunions i que la seva postura va ser que no calia que el 
convoqués més a aquestes reunions perquè era perdre el temps. I val a dir que, fins a dia 
d’avui, els pressupostos d’aquest Ajuntament a vostè no li han interessat, ja que abans que es 
constituís l’EMD, va dir que si aturés l’EMD ens donaria suport. Però ara l’EMD ja la tenim, i 
vostè també va dir que si posàvem les dues estelades a la rotonda ens donaria suport, i ho va 
supeditar sobretot a aquesta petició. I jo això m’ho agafo amb molt de respecte i no ho puc 
acceptar.  
 
Una altra mentida que vostè ha llançat en el tema del percentatge d’inversió en l’EMD, ja que 
no són certes les dades que ha facilitat.  
 
No entrarem més a debat. No traurem de l’ordre del dia el pressupost, però, veient que s’obre 
una porta per al consens per tornar a portar el pressupost, avui acabarem el tema i votarem el 
punt. A partir d’aquí, vostès considerin què han de votar. I no ens hem d’avergonyir si uns 
pressupostos inicials no s’aproven a la primera.  
 
Sr. Rufí: no entraré a debatre perquè és perdre el temps, només dir que les converses privades 
treure-les d’aquesta manera jo no ho faria mai. I segona, cal portar el punt a votació perquè 
està a l’ordre del dia i s’ha debatut.  
 
VOTACIÓ: la proposa queda NO aprovada per 8 vots a favor i 9 en contra amb la següent 
votació: 
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FAVOR:  
- CIU (Sr. Jordi Cordon; Sr. Francesc Puig; Sra. Núria Bosch; Sr. Joan Ramon Aladid). 
- L’EST (Sra. Sílvia Comas; Sr. Genís Dalmau; Sra. Sandra Pibernat). 
- PP (Sr. Andrés Navarrete).  

CONTRA: 
- COET (Sr. Gregori Sarquella). 
- ERC (Sr. Josep M. Rufí; Sra. Dolors Bassa; Sr. Marc Calvet i Sra. Laia Coll).  
- UPM (Sr. Lluís Coll; Sra. Caterina Matas; Sr. Narcís Noguer). 
- Regidor No adscrit (Sr. Francesc Ferrer). 

ABSTENCIÓ: - 
 
 
3. APROVAR PROVISIONALMENT LES MODIFICACIONS DE LES ORDENANCES FISCALS 
PER A L’EXERCICI DE 2015. EXP. A131.1-4/14 (SERVEIS ECONÒMICS) 
 
L’alcalde deixa sobre la taula el punt de l’ordre del dia relatiu a les ordenances fiscals.  
 
 
4. APROVAR INICIALMENT LA MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA MUNICIPAL REGULADORA 
DE GUALS I RESERVES D’APARCAMENTS. EXP. 206/04 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 28 d’agost de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Vist l’avantprojecte de la modificació de l’Ordenança municipal reguladora de guals i reserves 
d’aparcaments. 
 
Atès l’informe de Secretaria de 22 d’agost de 2014, sobre la normativa aplicable i el 
procediment a seguir. 
 
Vist el que disposen els articles 22.2 d) i 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases de règim local; 52.2 d) i 178.1 del Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, aprovat pel Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, i 63.1 i 2 del Reglament d’obres, 
activitats i serveis dels ens locals, aprovat pel Decret 179/1995, de 13 de juny. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:   
 
1r. Aprovar inicialment la modificació de l’Ordenança municipal reguladora de guals i reserves 
d’aparcaments, amb la redacció del punt 2 de l’article 7 que es recull a continuació: 
 

“Els trasllats de guals tindran la consideració de nova llicència i implicaran l’obligació del 
peticionari de renunciar al gual anterior i de retornar al seu estat original la vorera si 
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aquesta hagués estat modificada dintre del termini de vigència del gual al qual es 
renuncia i pel mateix titular peticionari”. 

 
2n. Sotmetre aquest acord i el projecte de la norma a informació pública, mitjançant la 
publicació d’un edicte al Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya, a un dels mitjans de comunicació escrita diària i al tauler d’anuncis de la corporació, 
per un termini de trenta dies hàbils a comptar de l’endemà de l’última de les publicacions de 
l’edicte esmentat, a fi que qualsevol persona els pugui examinar i formular-hi les reclamacions i 
al·legacions que consideri oportunes. En cas de no haver-hi cap reclamació o al·legació durant 
el termini indicat, aquest acord esdevindrà definitiu». 
 
Sense intervencions. 
 
VOTACIÓ: s’aprova per unanimitat: 
 
FAVOR:  

- CIU (Sr. Jordi Cordon; Sr. Francesc Puig; Sra. Núria Bosch; Sr. Joan Ramon Aladid). 
- L’EST (Sra. Sílvia Comas; Sr. Genís Dalmau; Sra. Sandra Pibernat). 
- regidor no adscrit (Sr. Francesc Ferrer).  
- PP (Sr. Andrés Navarrete).  
- COET (Sr. Gregori Sarquella). 
- ERC (Sr. Josep M. Rufí; Sra. Dolors Bassa; Sr. Marc Calvet i Sra. Laia Coll).  
- UPM (Sr. Lluís Coll; Sra. Caterina Matas; Sr. Narcís Noguer). 
- Regidor No adscrit (Sr. Francesc Ferrer). 

 
 
5. RATIFICAR L’ASSIGNACIÓ DEL CÀRREC DE SECRETARI ENTRE ELS MEMBRES DE LA 
JUNTA DEL PATRONAT DE L’HOSPITAL-ASIL DE POBRES I MALALTS. EXP. A113.1-2/14 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 28 d’agost de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Vist l’acord adoptat el 8 de juliol de 2014 pel Patronat de la Fundació Privada Hospital-Asil de 
Pobres i Malalts de Torroella de Montgrí, pel qual se sol·licita a aquest Ajuntament que ratifiqui 
l’assignació del càrrec de secretari al Sr. Josep Casas Amer, en substitució del Sr. Josep Pujol 
Senovilla, que va cessar en el seu càrrec el dia 6 de juliol de 2014, per un termini de 4 anys. 
  
Atès el que disposa l’article 17 dels Estatuts de la Fundació Privada Hospital-Asil de Pobres i 
Malalts de Torroella de Montgrí. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
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1r. Ratificar l’assignació del càrrec de secretari al Sr. Josep Casas Amer, en substitució del Sr. 
Josep Pujol Senovilla, que va cessar en el seu càrrec el dia 6 de juliol de 2014, per un termini 
de 4 anys. 
 
2n. Notificar aquest acord al Patronat de la Fundació Privada Hospital-Asil de Pobres i Malalts 
de Torroella de Montgrí». 
 
VOTACIÓ: s’aprova per unanimitat: 
 
FAVOR:  

- CIU (Sr. Jordi Cordon; Sr. Francesc Puig; Sra. Núria Bosch; Sr. Joan Ramon Aladid). 
- L’EST (Sra. Sílvia Comas; Sr. Genís Dalmau; Sra. Sandra Pibernat.) 
- regidor no adscrit (Sr. Francesc Ferrer).  
- PP (Sr. Andrés Navarrete).  
- COET (Sr. Gregori Sarquella.) 
- ERC (Sr. Josep M. Rufí; Sra. Dolors Bassa; Sr. Marc Calvet i Sra. Laia Coll).  
- UPM (Sr. Lluís Coll; Sra. Caterina Matas; Sr. Narcís Noguer). 
- Regidor No adscrit (Sr. Francesc Ferrer). 

 
 
 
6. DONAR COMPTE DE L’INFORME D’AUDITORIA DE L’AUTORITAT CATALANA DE 
PROTECCIÓ DE DADES RESPECTE L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ. EXP. 
1022/06 (SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de l’informe de l’Autoritat Catalana de Protecció de Dades en relació 
amb el tercer pla l’auditoria practicat a l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. Aquest nou pla té 
per objecte verificar el compliment de l’obligació de fer una auditoria de seguretat biennal per 
als fitxers als quals sigui d’aplicació el nivell mitjà i alt de mesures de seguretat, d’acord amb el 
que estableix l’article 96 del RLOPD. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
7. DONAR COMPTE DE RESOLUCIONS DICTADES EN MATÈRIA DE PERSONAL. EXP. 
158/14 (SECRETARIA) 
 
D’acord amb el que disposen l’article 291.3 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, i l’article 94.3 del 
Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament del personal al servei de les 
entitats locals, el secretari dóna compte de les següents contractacions de personal per raó de 
màxima urgència: 
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- Sra. Cristina Romero Encinas, com a funcionària interina en la categoria d’agent de 

policia, des del 4 d’agost de 2014 i, com a màxim, fins al 3 de novembre de 2014 o 
fins que es resolgui el procés selectiu de sis places d’agent de policia en règim de 
funcionari de carrera. 

 
- Sr. Alexandre Weltz Gispert, com a funcionari interí en la categoria d’agent cívic, del 4 

d’agost de 2014 fins al 30 de setembre de 2014, per fer front a la temporada d’estiu. 
 

El Ple es dóna per assabentat de les contractacions esmentades. 
 
 
8. ASSUMPTES URGENTS 
 
No n’hi ha. 
 

 
B) PART DE CONTROL 
 
9. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 1849 AL NÚM. 2168, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 16 
DE JULIOL DE 2014 I EL 14 D’AGOST DE 2014 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades 
del núm. 1849 al núm. 2168, corresponents al període comprès entre el 16 de juliol de 2014 i 
el 14 d’agost de 2014, per tal que els regidors coneguin el desenvolupament de l’administració 
municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern previstos en l’article 
22.2.a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local (LRBRL). 
 
 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
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10. PRECS I PREGUNTES 
 
Sr. Ferrer: bona nit. Per un costat entenc que els vestidors del John Lennon s’han acabat. 
Voldríem saber el cost. Per altra banda preguntar si tindrà consideració el suggeriment que li he 
fet per a la inversió de l’escola bressol de l’Estartit.  
 
Sr. Sarquella: fer unes observacions dels precs i preguntes del Ple passat al Sr. Dalmau. Vostè 
va dir: “vostè, Sr. Sarquella, sempre sent campanes i no sap d’on vénen”. A raó d'aquesta 
intervenció que la fa servir sempre i sense raó, ara demostraré al Sr. Dalmau i al Sr. alcalde, 
perquè sàpiga quin regidor té a l'equip de govern, que la persona que no sent ni campanes ni 
sirenes és el Sr. Dalmau. 
 

- Seguretat a la platja de l’Estartit: 
 
Vostè va dir que hi va haver un intent, sàpiga que de moment a la platja gran de l’Estartit 
portem 6 intents de robatoris i 2 robatoris consumats només pel que fa a les guinguetes, amb 
les denúncies corresponents. Aquests són: Blue Monkeys, 2 intents, Morruda, 1 robatori, Meda 
Aventura, 2 intents, Xiringu, 2 intents i 1 robatori - és un mentider. 

- Papereres del passeig dels Griells: 
 
Li puc ensenyar dues fotos, una d'uns dies abans del Ple passat, i l'altra de 10 dies després del 
Ple, i veurà que continua sense haver-hi papereres - és un mentider. 

- Llums del lavabos públics dels Griells: 
 
Està molt bé que l'horari dels lavabos sigui de dia, però aquí li puc ensenyar fotos de cada 
lavabo, i vostè em dirà si hi veu gaire cosa. Aquesta és la imatge que vol donar als turistes? - és 
un mentider. 

- Accés als lavabos de minusvàlids dels Griells: 
 
Referent a la rampa d'accés per a minusvàlids dels mateixos lavabos, vostè va dir que la rampa 
és correcta. Potser el pendent si que és correcte, però aquí també li puc ensenyar dues fotos on 
podrà veure una cadena que impedeix l'accés a la rampa i, per tant, al lavabo, i l'altra on hi 
veurà una pilona just al mig de la vorera impedint també l'accés al lavabo. Si per vostè, i tal i 
com va dir, això és correcte, ara entenem perquè el turisme va a menys! - és un mentider. 

- Serveis públics del port dels pescadors: 
 
Al Ple passat nosaltres demanàvem que s’adeqüés l'horari a la demanda real. Vostè literalment 
va dir “el lavabo no es tanca i està obert les 24 h”, li puc ensenyar dues fotos, una abans del 
Ple passat i l'altra 10 dies després. Si això és 24 h obert, ara entenem perquè la gent fa les 
necessitats al carrer! - és un mentider. 
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Tot això, Sr. Dalmau i Sr. alcalde, només serveix perquè es vegi quin tipus de regidor mentider hi 
ha a l'equip de govern. Perquè, pel que veiem, com sempre, aquest regidor, i per consonància 
aquest equip de govern, no es preocupa de solucionar els problemes reals, i no només no els 
soluciona, sinó que a més el regidor Dalmau els omet i se'n mofa amb la seva prepotència. Si 
volen, ara quan acabem podem anar a veure aquests punts que he exposat, o si prefereixen, 
demà entrarem per instància i publicarem les fotografies que els he comentat. 

- Pas de vianants a l’entrada l’Estartit: 
 
En primer lloc, volem felicitar l'equip de govern per fer una actuació en aquesta zona (entre el 
Mont Pla i l'hotel La Masia), ja que des del primer any de legislatura hem reiterat la necessitat 
de solucionar el problema existent. 

En segon lloc, volem demanar un informe, recordant que el termini màxim per contestar és de 

ple a ple, o sigui, d'un mes, amb la següent informació: 

1.- Qui ha realitzat les obres. 

2.- Qui n'ha assumit el cost. 

3.- Com és que any rere any, el Sr. alcalde ens argumentava que no s’hi podia fer cap actuació 

perquè depenia de la Generalitat. 

4.- Com és que només s'ha actuat en un costat i en l'altre no, quan el costat de la gespa és 

municipal. 

5.- I quan es pensa acabar aquesta actuació. 

 

- Festa Major de Torroella: 
 
En primer lloc, estem molt descontents perquè no es va realitzar la comissió de festes tal i com 
hem demanat en reiterats plens. 

En segon lloc, com tots sabem, el dia 22 d'agost, primer dia de barraques, va ploure i a causa 
de la pluja es van suspendre les barraques i els concerts. 

No entenem com aquest equip de govern, tot i sabent prèviament que plouria (a més de ploure 
durant tot el dia), no va ser capaç de buscar una solució alternativa, com l'Espai Ter, el pavelló o 
allargar un dia més de barraques. 

A tal efecte, volem demanar que es redacti un informe motivant perquè no es va buscar una 
solució alternativa, tenint en compte el perjudici creat a les entitats per la reducció considerable 
d'ingressos que van tenir i la reducció de dies de barraques i concerts per al jovent del municipi. 
 
Altrament, i ja que es culpa D’UNA DECISIÓ INEFICIENT DE L'EQUIP DE GOVERN, demanem que 
estudiï la possibilitat de compensar les entitats pels perjudicis ocasionats. 
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Demanem un informe en relació a l'empedrat del passatge Creu de la Rutlla, on hi consti: 

a) una valoració sobre l'estat actual, 
b) una valoració sobre les problemàtiques que constantment succeeixen, i 
c) una valoració sobre les actuacions de manteniment que s'hi han realitzat en aquest 

mandat, així com el cost de les mateixes. 
 

- Problemes en l’enllumenat públic: 
 
A dia d’avui no hem rebut l'informe que vam sol·licitar al Ple passat. Us vull recordar que el 
termini de les sol·licituds al Ple és de mes a mes, per això us vull recordar que esteu incomplint 
la llei. 

- Tuies de la plaça La Llevantina: 
 
Ja que el mes passat vaig preguntar a l'equip de govern i encara no hem obtingut resposta, 
voldríem preguntar una vegada més si ja heu decidit quina actuació fer-hi. 
 
I per acabar, demano: 

- reducció dels sous dels tècnics que cobren més de 50.000 euros, 
- reducció dels sous dels polítics per ineficaços i ineficients, 
- reducció de les Juntes de Govern de dues a una, amb l'estalvi que això comportaria. 

 
Sr. Coll: una qüestió: fer una pregunta al regidor sobre neteja. A veure si s’ha reduït la recollida 
a les urbanitzacions i al nuclis. Quina n’és la freqüència.  
 
Sr. Coll: jo també voldria tenir les despeses del vestidor del John Lennon. I referent al dia 22 de 
la Festa Major, m’agradaria una resposta del per què no es va poder allargar un dia més.  
 
Sra. Bassa: preguntar per què en el Ple ens saltem el punt 3 sense debatre, per decisió 
unilateral de l’alcalde.  
 
Sr. alcalde: referent a la intervenció del Sr. Sarquella, li faré arribar un informe sobre el tema del 
pas de vianants i atendrem les seves peticions que s’aniran realitzant. En el tema de la Festa 
Major, agrair a l’Àrea de Cultura com s’ha desenvolupat la Festa Major. Felicitar també  la UOM 
per la tasca feta per intentar salvar el concert del vespre.  
 
Sra. Bassa, al punt 3 he explicat a la Junta de Portaveus que si no s’aprovaven els 
pressupostos, es retirarien les ordenances.  
 
Sr. Dalmau: al Sr. Coll dir que no s’ha reduït el servei a no ser que hi hagi hagut algun problema 
amb els camions, cosa que li verificaré.  
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Sra. Bosch: tenia un escrit que llegiré al final. A les preguntes del Sr. Sarquella, se’m fa 
d’entrada una mica difícil entendre com informar-lo d’aquestes preguntes. Respecte la pluja li 
puc assegurar que el diluvi que va caure no estava previst. Amb el diluvi que hi havia el concert 
no es podia salvar. Em sap greu que tan a la lleugera es facin aquests tipus de preguntes amb 
l’esforç que costa una Festa Major. Per altra banda, les entitats paguen una quantitat petita per 
estar allà. Per altra banda en Narcís deia que si es podria haver allargat un parell de dies les 
barraques. Jo això el que li puc dir és que els tècnics que estan allà, si hagués tingut una 
demanda, s’hauria d’haver decidit. Em pensava que vostè feia referència als concerts.  
El que volem és que les entitats puguin recaptar diners per executar les seves accions.  
 
La regidora llegeix un manifest per fer uns agraïments a la gent que ha participat en la Festa 
Major: 
 
“Vull expressar públicament el més sincer agraïment a totes les entitats i persones que directa o 
indirectament han fet possible que gaudim d’una extraordinària Festa Major de Sant Genís. Des 
de l’Ajuntament destinem molts recursos, tant tècnics com humans, per tal que tot funcioni 
correctament, però res seria possible sense la implicació d’una bona part del teixit cívic i 
associatiu, i de col·laboradors i patrocinadors. 
 
En el cas de la nostra vila és una gran satisfacció constatar com gràcies a tantes i tantes 
persones podem gaudir d’un atapeït programa amb actes per a totes les edats i preferències. 
Sense aquesta complicitat cívica la festa perdria bona part del seu sentit.  
 
La Festa Major és sempre el resultat d’una expressió popular. Podríem dir que, fins i tot, és una 
mena de mirall col·lectiu en el qual es projecta una manera de ser pròpia i singular. És realment 
emocionant, doncs, veure com la vivim a casa nostra. És una mostra més de cohesió social i un 
valor que cal preservar i potenciar. 
 
Des de l’Ajuntament, l’Àrea de Cultura i Festes i l’Anella Cultural, treballem intensament perquè 
tot vagi bé. Fer-ho no és senzill per la complexitat que comporta coordinar una programació tan 
extensa, però per sort comptem amb un extraordinari equip humà a qui personalment, com a 
regidora responsable de l’àrea, vull manifestar el meu més sincer reconeixement. És un privilegi 
poder col·laborar amb un equip tan professional i compromès amb la seva feina. Sense la seva 
aportació, la festa tampoc seria el que és. 
 
També vull fer un agraïment explícit als col·laboradors i patrocinadors  que amb el seu suport, 
ajuden a sufragar bona part de les despeses de la Festa Major. En tots els  projectes 
municipals, l’Ajuntament té l’obligació de ser el màxim curós en la despesa realitzada, 
mantenint una bona qualitat en el servei. L’organització de la Festa Major representa un esforç 
econòmic important ja que la majoria d’actes són gratuïts, i és així  perquè es vol una festa ben 
activa i participada per tota la ciutadania i per tots els visitants que ens hi vulguin acompanyar. 
Gràcies doncs a tots els patrocinadors. 
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Vull destacar, també, la gran participació registrada aquest any pels veïns i veïnes de la nostra 
vila, i pels nombrosos visitants que s’han acostat fins a la vila. Entre tot hem aconseguit que la 
festa major de Torroella de Montgrí sigui més gran i viva, posant en alça els valors de civisme, 
respecte, i sensibilitat que ens aporta. 
 
A tots i a totes, moltes gràcies”.  
 
Sr. Sarquella: Sr. Dalmau, m’ha dit que em contestava en breu. Veig que no escolta. Només he 
volgut deixar palès que és un mentider. No li he fet cap pregunta. I a la Sra. Nuria, el mateix, 
simplement he demanat un informe.  
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió, essent les 21.45 h, i 
per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc aquesta acta que signa el 
Sr. alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe – Pere Serrano i Martín 


